

IV

RESOLUTIONS ADOPTED ON THE REPORTS OF THE FIRST COMMITTEE

RESOLUTIONS ADOPTÉES SUR LES RAPPORTS DE LA PREMIÈRE COMMISSION

265 (III). Treatment of people of Indian origin in the Union of South Africa

The General Assembly,

Taking note of the application made by the Government of India regarding the treatment of people of Indian origin in the Union of South Africa as well as of considerations put forward by the Government of the Union, and having examined the matter,

Invites the Governments of India, Pakistan and the Union of South Africa to enter into discussion at a round-table conference, taking into consideration the purposes and principles of the Charter of the United Nations and the Declaration of Human Rights.

*Two hundred and twelfth plenary meeting,
14 May 1949.*

266 (III). Problems of economic de- velopment and social progress of the former Italian colonies

The General Assembly

Recommends that the Economic and Social Council should, in studying and planning its activities in connexion with economically under-developed regions and countries, take into consideration the problems of economic development and social progress of the former Italian colonies.¹

*Two hundred and eighteenth plenary meeting,
17 May 1949.*

¹ See also resolution 287 (III), page 36.

265 (III). Traitement des personnes d'origine indienne établies dans l'Union Sud-Africaine

L'Assemblée générale,

Prenant note de la demande formulée par le Gouvernement de l'Inde et relative au traitement des personnes d'origine indienne établies dans l'Union Sud-Africaine ainsi que des arguments avancés par le Gouvernement de l'Union, et après examen de la question,

Invite les Gouvernements de l'Inde, du Pakistan et de l'Union Sud-Africaine à entrer en pourparlers, sur un pied d'entière égalité, prenant en considération les buts et principes de la Charte des Nations Unies et la Déclaration des droits de l'homme.

*Deux cent douzième séance plénière,
le 14 mai 1949.*

266 (III). Problèmes qui se posent en matière de développement écono- mique et de progrès social dans les anciennes colonies italiennes

L'Assemblée générale

Recommande au Conseil économique et social de prendre en considération, lorsqu'il étudiera et préparera le programme de ses travaux concernant les régions et les pays insuffisamment développés, les problèmes qui se posent dans les anciennes colonies italiennes en matière de développement économique et de progrès social¹.

*Deux cent dix-huitième séance plénière,
le 17 mai 1949.*

¹ Voir aussi la résolution 287 (III), page 36.